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Victor Negrescu | Schengen: MAE român ar trebui foarte rapid sa clarifice pozitia

oficiala a Belgiei privind aderarea României

Ministerul Afacerilor Externe din România ar trebui sa clarifice foarte  rapid pozitia oficiala a Belgiei în

ceea ce priveste aderarea României  la zona de libera circulatie, a declarat marti eurodeputatul Victor 

Negrescu, dupa ce secretarul  de stat belgian pentru migratie si azil, Nicole de Moor, a parut sa 

conditioneze extinderea viitoare a Schengen de reformarea sistemului.

"Au fost contacte succesive între România si Belgia si, din toate acele  contacte, ni s-au dat garantii ferme ca acest

stat sprijina tara  noastra. Sper sa fie doar o pozitie personala, însa trebuie sa  clarificam rapid acest lucru si trebuie

sa clarificam pozitiile tuturor  statelor membre în perspectiva unui eventual vot privind aderarea  României la

spatiul Schengen", a declarat Negrescu pe marginea reuniunii  de marti a ministrilor de interne ai UE.

El a precizat ca, la reuniunea de marti din cadrul Consiliului JAI, au  existat "state care au dorit sa ia cuvântul

pentru a sprijini România,  presedintia spaniola, Germania, Franta, partenerii nostri traditionali  au fost vocali în

aceasta privinta, însa nu am avut opiniile tuturor  statelor membre".

El si-a exprimat speranta ca România va reusi cât mai curând posibil sa  afle pozitia curenta a tuturor statelor

membre "pentru ca nu putem sa  avem un consiliu extraordinar sau o decizie pâna la finalul anului fara  sa avem

garantii".

"Eu sper sa evitam dezastrul de anul trecut si surpriza pe care  am avut-o, când, se pare ca de nicaieri,

Austria a decis sa se opuna  extinderii zonei de libera circulatie. Anul acesta trebuie sa avem o  alta

abordare si aici salut pozitia premierului României, Marcel  Ciolacu, care a cerut explicit ministrilor

responsabili, ministrul de  externe si ministrul de interne, sa verifice toate aceste informatii  pâna la ultimul

detaliu", a mai spus Negrescu.

Întrebata marti, în mod explicit, daca în opinia ei nu este momentul  pentru extinderea spatiului Schengen, Nicole

de Moor a raspuns:  "Bineînteles, discutam despre extinderea Schengen în viitor, dar mai  întâi trebuie sa

reformam sistemul însusi, iar Europa trebuie si ea sa  fie pregatita".
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